
Kære Græsserlaug 

I dag har kommunen flyttet fårene fra Stavnsholt Enghave til anden fold i kommunen. 

Vi har gennem hele juli haft problemer med at holde dyrene inde i folden og der har i perioder været daglige 

henvendelser om løse får, på trods af et nyrenoveret hegn som ikke gav et eneste undsluppet dyr sidste år. 

Der er blevet gjort store anstrengelser for at afhjælpe problemet og forbedre hegnet yderligere i sommer med 

ny spændingsgiver og ekstra nethegn, ud over el-trådene, på steder hvor fårene brød ud. Det hjalp også i nogle 

dage. 

Men når først enkelte lam har fået smag for friheden, smitter tilbøjeligheden, og da Bjørn og Frank hentede 

dyrene i formiddags, gik 9 udenfor og 10 indenfor hegnet. Vi vil sammen med kommunen finde løsninger inden 

næste sæson. Jeg tror det bliver nødvendigt med en lukket fold med nethegn hele vejen rundt. 

De 4 køer går fortsat i enghaven uden problemer og skal tilses som det eneste frem til engang i oktober. De 

græsser den yderste fold (se billede) ud mod Furesøen i øjeblikket og vil senere få adgang til resten af foldene. 

Der ventes snart en kælvning, den største ko bliver mere og mere stor og mægtig dag for dag. Spændende! 

Til slut vil jeg lige gøre reklame for Skolelandbrugets høstmarked søndag den 20. august, hvor vi deltager.  Vi 

hjælper Mogens Hansen fra Dalsbakkegård, som bla. vil sælge oksegrillpølser og forskellige spegepølser, lavet 

på kød fra Anguskøer som udfører naturpleje.  

Med venlig hilsen 

Mogens Lindhardtsen 

 


